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Vážení spoluobčané,  
chci Vám všem poděkovat za podporu, 
kterou jste vyjádřili svou účastí a hlaso-
váním ve volbách do obecního zastupi-
telstva ve dnech 23. a 24. října 2022. 
Mám z toho radost, protože motivace jít 
k volbám určitě není taková, jako když 
voliči můžou vybírat z více kandidátek.  
V naší obci byla zaregistrována pouze 
jedna kandidátní listina, což může zna-
menat (a věřím, že znamená) to, že jsou 
lidé spokojeni a nepožadují změnu.   
Volební účast v naší obci byla 41,30%, 
což je o cca 5% nižší než je celostátní 
průměr. Z celkového počtu 1288 voličů 
přišlo k urnám 532 voličů. Volilo se sed-
mičlenné zastupitelstvo, tedy každý volič 
měl 7 hlasů, které mohl rozdělit mezi 9 
kandidátů. Ustavující zasedání zastupi-

telstva proběhlo 17. října 2022. Byl jsem 
jednomyslně zvolen uvolněným staros-
tou a začínám páté funkční období, tedy  
17. rok ve funkci starosty. 
To, že jsem  uvolněným, znamená, že 
mám „starostování“ jako svůj hlavní a 
jediný pracovní poměr. Všichni ostatní 
zastupitelé mají svou profesi a v zastupi-
telstvu pracují ve svém volném čase, za 
symbolickou měsíční odměnu.   
Docela se na toto další volební období 
těším. Přestože práce je čím dál víc, 
souvisí to jak se zvyšováním počtu  
obyvatel, tak s narůstající úředničinou,  
o jejíž smysluplnosti se dá pochybovat. 
S trochou nadsázky lze říci, že starosta 
musí být úředník, stavař, právník,  
psycholog, policajt a kdovíco ještě.  
Těším se na spolupráci se zastupiteli,  

s občany, na vymýšlení a uskutečňování 
nových projektů, na společné formování 
tváře obce a života v ní.  Tak, aby se  
v naší krásné obci dobře žilo nám i na-
šim dětem. 
Vámi zvolení zastupitelé jsou bez výjim-
ky kvalitní lidé se zájmem o dění v obci. 
Myslím, že společně posuneme naši 
krásnou obec zase o kus dopředu. 
Tímto Vám, občanům, děkuji za čest být 
starostou naší obce. Vážím si toho. 
Šestnáct let starostování plus vyhlídka 
na další čtyři roky, to je kus života  
plného vzruchu a zážitků všeho druhu. 
Ještě jednou děkuji jménem svým i jmé-
nem ostatních zastupitelů za Vaše hlasy. 
Věřím, že Vás přesvědčíme, že Vaše 
volba byla správná.  
             Ing. Jiří Horák, starosta 

Složení zastupitelstva a orgánů obce 

Na ustavujícím zasedání nového zastu-
pitelstva obce Vysoká nad Labem dne 
17.10.2022 byly ustanoveny následující 
orgány obce a zvoleni jejich členové: 

Starosta: Ing. Jiří Horák 

Místostarosta:  František  Salavec  

Finanční výbor : 
Předseda :  Mgr. Miloslav Ryska  
Členové :  MUDr. Ladislava Harrerová
      Vladimír Daňo 

Kontrolní výbor : 
Předseda :    MUDr. Jindřich Samek   

Členové :      MUDr. Lenka  Hošková
        Mgr. Miloslav Ryska 

Kompletní zápis z ustavujícího zasedání 
včetně časového harmonogramu  
následujících zasedání je k zveřejněn na 
úřední desce a na webu obce.  

Zasedání zastupitelstva jsou ze zákona 
veřejná, probíhají jednou měsíčně, větši-
nou každé druhé pondělí v měsíci, od 17 
hodin v zasedací místnosti obecního 
úřadu. Program zasedání je vždy sedm 
dní předem zveřejněn na úřední desce.  

Zápisy ze zasedání jsou nejdéle  
do 10 dnů  vyvěšovány do vývěsek a na 
úřední desce, jsou samozřejmě k dispo-
zici i na webových stranách obce.  

Jednání výborů jsou neveřejná, probíhají 
nejčastěji jednou za čtvrtletí nebo dle 
potřeby.  

Podněty či návrhy na to, čím by se  mělo 
zastupitelstvo zabývat, určitě uvítáme, 
nejlépe v písemné podobě, v dostateč-
ném předstihu před termínem zasedání 
zastupitelstva.  
Těšíme se na spolupráci!        Jiří Horák 

Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem pro volební období 2022 - 2026 
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Parkování v obytné zóně a na travnatých plochách začíná být velkým problémem 

Před časem jsem dostal E-mail od míst-
ního občana, který v plném znění přiklá-
dám níže a zcela s ním souhlasím. 

Dobrý den,  
V naší pokojné obci se rozmohl takový 
nešvar... 
Stále více řidičů parkuje v obytné zóně 
na místech, která k tomu nejsou určena. 
Komplikuje to tak průjezdnost obcí po 
komunikacích mezi domy. Přitom u do-
mů, kde tato auta parkují na obecním 
pozemku, je místa na parkování za plo-
tem (na soukromém pozemku majitele 
domů) dostatek... Lidem je jen asi zatěž-
ko otevřít vjezdová vrata a parkovat 
na svém pozemku.  
 Hlavně však, v případě náhlé události 
(např. požár, akutní zdravotní indispozi-
ce ap.) může být ohrožena dostupnost 
místa složkám integrovaného systé-
mu (hasiči - mají velká auta a potřebují 
dost prostoru, sanitka ...), též odvoz 
odpadků nemusí být bez komplikací. 
Prosím o zaslání e-mailu občanům VNL 
s upozorněním na přestupek, případně 
projednání na  zastupitelstvu + info v 
dalším vydání Vysockého čtvrtletníku. 
Případně občasné pozváni místní policie 
k průjezdu obcí... 
Opravdu je to stále horší. Nejde o ná-
vštěvy, ty občas přijedou, postojí 3 ho-
dinky a odjedou. Jde o každodenní par-
kování řidičů před svými ploty na 
obecním pozemku, kde to není v rám-
ci "obytné zóny" dovoleno. 
 Děkuji srdečně předem.   MJ 

--- 

Poté, co byl výše uvedený text zveřej-
něn na obecních webových stranách, 
dostal jsem několik dalších reakcí ve 
smyslu: parkování a dodržování přede-

psané rychlosti je velký problém, většina 
řidičů vše dodržuje, problémy způsobuje 
malá část, která nerespektuje nic a dělá 
si, co chce.  Tématem se zabývalo i 
zastupitelstvo obce, došlo k závěru, že  
je nutno věc řešit. 

Nejdříve shrnu základní informace: 

Většina nové zástavby ve Vysoké nad 
Labem se nachází v 
obytné zóně. Obyt-
ná zóna je označe-
na značkou IZ5a a 
platí v ní mimo jiné 
následující pravidla: 

• V obytné zóně a pěší zóně smí řidič 
jet rychlostí nejvýše 20 km/hod. Přitom 
musí dbát zvýšené ohleduplnosti vůči 
chodcům, které nesmí ohrozit; v přípa-
dě nutnosti musí zastavit vozidlo.  

• Stání je dovoleno jen na místech 
označených jako parkoviště. 

Většina staré zástavby není sice v 
obytné zóně, ale i zde jsou problémy  s 
parkováním, zejména na travnatých 
pozemcích. Vlastník nemovitosti může 
zaparkovat automobil před vraty ve vjez-
du ke svému domu, ale ne na trávě ne-
bo na chodníku - ten musí zůstat prů-
chozí pro chodce i pro údržbu!  

Vlastník nemovitosti si může po dohodě 
s obcí jako vlastníkem pozemku zpevnit 
prostor před svým domem a využívat ho 
k parkování. Pro povolení je nutno před-
ložit situační plánek - nákres parkova-
cích míst s přesným umístěním, rozměry 
a provedením.  

Zastupitelstvo se shodlo na následujícím 
postupu řešení: 

První fáze: informační kampaň, pro-

běhne v listopadu a prosinci 2022. 
• špatně parkující automobily budou 
dostávat dávat lístečky za stěrač, s upo-
zorněním na špatné parkování.  

• bude zavedena statistika špatně parku-
jících automobilů, budou zjištěna nejvíce 
problémová místa i automobily.  

• na zasedání zastupitelstva budou vy-
hodnoceny výsledky a rozhodnuto o 
dalším postupu, zřejmě ve spolupráci s 
Policií ČR. 

Druhá fáze: sankce. Pokutovat špatné 
parkování v obytné zóně může Policie 
ČR, stejně tak i překročení nejvyšší po-
volené rychlosti 20 km/hod. Výše pokuty 
bývá poprvé do 2 tisíc korun, v opakova-
ném případě se zvyšuje. 

Neoprávněné parkování na travnatých 
pluchách  lze hodnotit jako porušení 
obecní vyhlášky č. 2/2017, o ochraně 
veřejné zeleně, tedy jako přestupek. 
Výše pokuty může být stanovena dle 
zákona  o přestupcích č. 251/2016 Sb., 
až do výše 50 tisíc korun.   

Zastupitelstvo dále rozhodlo pověřit pro-
jektanta zpracováním projektu pro vy-
značení dalších parkovacích míst v obyt-
né zóně. Projekt musí odsouhlasit samo-
zřejmě i Policie ČR, výsledkem by mělo 
být více  bezpečných parkovacích míst v 
obytné zóně.  

Příklady špatného parkování uvádím 
níže, fotografováno ve všední den kolem 
14. hodiny.  Celkem jsem napočítal více 
než 30 špatně parkujících automobilů. 

Prosím tedy důrazně o dodržování výše 
uvedených pravidel. Věřím, že po skon-
čení  této informační fáze nastane tako-
vé zlepšení, že nebude třeba přistoupit k 
fázi druhé a rozdávat pokuty.  Jiří Horák 

ŠPATNÉ PARKOVÁNÍ  
na travnaté ploše 

SPRÁVNÉ PARKOVÁNÍ  
v obytné zóně na vyznačeném místě 

SPRÁVNÉ PARKOVÁNÍ  
před domem na zpevněném místě 

ŠPATNÉ PARKOVÁNÍ  
chodník musí zůstat průchozí! 

SPRÁVNÉ PARKOVÁNÍ  
na parkovišti 

ŠPATNÉ PARKOVÁNÍ  
na chodníku a ještě v obytné zóně 



Letošní posvícení proběhlo v tradičním 
termínu, o posledním srpnovém víkendu. 
Počasí vyšlo dokonale, přestože meteo-
rologové předpovídali deště všeho  
druhu. U nás ve Vysoké prostě na posví-
cení neprší. 

Program začal již ve 13 hodin. Letos 
jsme připravili novou atrakci - horskou 
dráhu Dragon. Zájem byl veliký a radost-
né pištění dětí v nájezdech do zatáček 
se neslo daleko do polí. 

Jízdu starých traktorů jsme na posvícení 
měli již potřetí. Je nutno říci, že hlavním 
úmyslem pořadatelů bylo předvést  
traktory veřejnosti a navzájem se  
pochlubit krásnými stroji, tedy soutěžení 
bylo až druhořadé, protože každý traktor 
byl zcela jiný. Hlavní organizátor soutěže 

a autor trati Milan Danihelka letos připra-
vil tři disciplíny: jízdu na pomalost, terén-
ní okruh a přejezdy přes fošnu. Nakonec 
se na startu sešlo 6 traktorů.  Mimo  
soutěž mohli diváci vidět vojenskou Tat-
ru 805 ze sousedního Nového Hradce. 

Na programu posvícení byl ještě nohej-
balový turnaj. V nohejbalu soutěžilo  
6 týmů, zápasy byly vyrovnané a divácky 
vděčné, protože se hrálo s plným nasa-
zením, dohrávali jsme již za umělého 
osvětlení.  

Jako obvykle byl součástí posvícení 
fotbal. Od 17 hodin hrálo naše "béčko", 
které po velkém boji remizovalo s týmem 
SK Smiřice 2 : 2. 

Od 19 hodin hrála osvědčená a oblíbená 
kapela Vendetta, která opět prokázala, 

že "bigbít" prostě umí.  

Počet návštěvníků přesáhl očekávání a 
byl možná rekordní, co se týče posvíce-
ní. Přestože tři stanoviště občerstvení 
jely naplno, občas se tvořily i fronty.  

Velký dík patří všem, kteří se podíleli na 
zdárném průběhu této akce, zejména 

zaměstnancům obce za 
přípravu areálu, Milano-
vi Danihelkovi za  
bezchybnou organizaci 
jízdy traktorů, hasičům 
za instalaci vzdorovité 
časomíry, provozovate-
lům občerstvení za za-
jištění kvalitního jídla i 
pití,  ... nechci tu vyjme-
novat všechny zejména 
proto, že bych určitě na 
někoho zapomněl.   

Díky Vám všem jsme si 
všichni užili pěkné od-
poledne a večer.    
       Jiří Horák 

Ohlédnutí - vysocké posvícení 

Měsíc září už máme zdárně za sebou. 
Děti poznaly nové kamarády i  paní uči-
telky, seznámily se s hračkami, bylo 
nutné si zvyknout na řád a pravidla škol-
ky. I tak to byl čas plný zábavy.  Vyprá-
věli jsme si, společně se naučili  nové 
říkanky, písničky, malovali, stříhali, lepili 
a dělali to co nás baví. Užívali jsme si i  
pěkného počasí na zahrádce a v lese. A 
co bude v tomto školním roce pro děti 
novinkou? Byla zakoupena interaktivní 
sestava SchoolBoard s programem  

Barevné kamínky - iŠkolička s využitím 
pro mladší i starší děti. Děti se budou 
seznamovat s digitální technologií. Jed-
notlivé úkoly pro děti jsou vytvářeny v 
souladu s Rámcovým vzdělávacím pro-
gramem pro předškolní vzdělávání. Za 
dětmi  do školky přijelo i divadlo a 
shlédly pohádku ,,Jak zvířátka našla 
nový domov", získaly i nové poznatky o 
domácích zvířatech. Předškoláci se  
zúčastnili akce v Hradci Králové ,, Bez-
pečné nábřeží ".    

Měli možnost vidět techniku policistů, 
hasičů, záchranářů a zároveň se dozvě-
děli řadu informací o jejich fungování. 
Od října budeme chodit pravidelně cvičit 
do sportovní haly a rozvíjet tak pohybo-
vou aktivitu dětí. Pro děti i jejich rodiče je  
připravena tradiční keramika a podzimní 
tvoření spolu s vystoupením dětí. Přeje-
me si, aby zde děti byly šťastné, spoko-
jené a dobře připravené na další životní 
etapu.          Iva Vlasáková, ředitelka MŠ 

Zprávy z Mateřské školy Vysoká nad Labem 
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Převzato z  https://www.bezvabeh.cz/, 
fotografoval Pavel Švajdler. 

„Počtvrté uspořádali ve Vysoké nad La-
bem hasičký trojboj  ve stylu TFA. Pro-
běhl v neděli 18. září 2022 od 9:00 hodin 
u rozhledny Milíř. 

TFA (Toughest Firefighter Alive je silový 
víceboj, který simuluje práci hasičů, a to 
včetně plné hasičské výstroje. Původní 
myšlenka vznikla v USA, kdy si hasiči z 

plánovaného testování nových plicních 
automatik udělali soutěž v plné polní). 

Závod se uskutečnil za deštivého počasí 
a borci si skutečně mákli.  

Nejdříve je čekalo cca 130 metrů do 
kopce po schodech s převýšením 30 m k 
místní rozhledně a jako zátěž měli dvě 
pneumatiky. 

Pak museli dát celkem šedesát ran pali-
cí, a to střídavě nahoru a dolů. A závě-
rečnou lahůdkou byl výběh na vrchol 
rozhledny, takže dalších téměř třicet 
metrů výškových a cca 160 schodů. 

Letošní novinkou bylo, že před vstupem 
do rozhledny jim hasiči hodili na záda 
dýchací přístroj vážící 13 kg. 

Bylo vidět, že pro vítězství si přijeli profí-
ci, navíc se měřilo elektronickou časomí-
rou. Na vrcholu rozhledny byl hříbeček a 
po jeho zamáčknutí bylo změřeno. 

Nejlepší za 2:33 
minuty byl Ondřej 
Šmídek. Druhý 
Dušan Krušina dal 
2:35. Třetí Milan 
Bednář zapsal 2:39. 
Nejstaršímu účast-
níkovi bylo 56 let a dosáhl času 4:33 
minuty. Z fleku to třeba vyfrkl Pepa Čer-
mák za 3:35, který doprovázel na závod 
dětí, samo jiné a lehčí tratě, jeho vítězku 
Valerii Coubalovou.“  

Hasiči pořádali soutěž VYSOCKÝ IRONMAN 

Letošní drakiáda proběhla v neděli 
9.října, jako obvykle ve sportovním areá-
lu. Počasí bylo téměř letní, což bylo pří-
jemné. Horší bylo že téměř nefoukal vítr. 

I tak se různý počet draků vznášel nad 
hřištěm, bohužel vždy jen chvilku, dokud 
rodič držící provázek vydržel běžet. 

Jako obvykle byla připravena dračí dílna, 
kde si šikovné děti či rodiče mohli vyrobit 
vlastního draka. Letošní novinkou bylo 
opékání brambor v žhavém popelu, což 

bezchybně 
zařídili míst-
ní hasiči. 

Děkujeme 
všem, kteří 
tuto akci 
pomohli 
zorganizo-
vat.  

Díky Vám si 
naše děti 
užily pěkné 
odpoledne.           

Jiří Horák 

Ohlédnutí - drakiáda 



Superminipřípravka, Minipřípravka, 
Mladší přípravka a Starší přípravka 

Prázdninový čas je vždy časem, kdy si 
trošku odpočineme od fotbalu, abychom 

se na něj opět těšili �. Ještě těsně 
před prázdninami si však Mladší příprav-
ka ( tehdy ještě ročníky 13/14) stihla užít 
dvoudenní turnaj v Ústí nad Labem. 
První den se nám moc nezdařil, ale vše 
jsme si vynahradili druhý den, kdy jsme 
dokázali vyhrát bronzovou skupinu, kte-
rou jsem prokráčeli bez ztráty bodu. Na 
cestě za vítězstvím jsme porazili např. 
Cheb, Aš, Kladno aj. týmy – tj. získali 

velmi cenné skalpy �. Příští rok, bude-
li tento turnaj, bychom rádi jeli zase. 

Nová fotbalová sezóna pro nás tradičně 
začala soustředěním na Smejkalově 
boudě (Benecko), kde spolu s našimi 
kategoriemi byli i starší žáci (aktuálně 
hrají v souklubí s Novým Hradcem Krá-
lové Krajskou soutěž starších žáků a 
velmi úspěšně). Soustředění se povedlo, 
počasí bylo někdy až moc sluníčkové, 
ale o to více bylo po tréninkových jed-

notkách bazénu a zmrzliny �. Od září 
nám pak začala klasická sezóna, tj. tré-

ninky středa/pátek a víkendové zápasy. 
Supermini a Mini přípravka (ročníky 
18/17/16) se nám rozrostla o spousty 
nových kluků  a holek. Tyto se nám  
rozehrávají na turnajích v Lázních Boh-
daneč a Slavii HK, respektive Na Háječ-
ku. Mladší přípravka (ročníky 14/15) se 
svými dvěma týmy hraje a sbírá zkuše-
nosti v Okresní soutěži mladší přípravek. 
Starší přípravka (ročníky 12/13) si pak 
zvyká na větší hřiště s formátem 5+1 a 
sbírá zkušenosti rovněž v Okresní sou-
těži starších přípravek.   

Dětí neubylo, naopak při-
bylo. Nyní pracujeme a 

trénujeme/bavíme �cca 
70 dětí ročníku 2012-
2018. To vše samozřejmě 
za velké podpory rodičů, 
které do tréninku 
(zejména s nejmenšími 
dětmi) aktivně zapojuje-
me. Jak rádi říkáme, dětí 
a rodičů/trenérů není  

nikdy dost �  

Opakovaně (a doneko-
nečna to musíme stále 

opakovat �) moc děkuje-
me všem za podporu a 
pomoc, a to zejména obci 
a rodičům, protože bez 
obojí podpory by to  
jednoduše nešlo! Díky, 
díky moc!   

Hezký podzimní čas všem a určitě se na 
nás přijďte podívat! 

Za trenérský tým SMiniP, MiniP, MP a 
SP                                     Michal Solich 
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Zprávy z fotbalového oddílu FK Vysoká nad Labem 

Soustředění Smejkalova bouda 14-19.8.2022 

Ústí nad Labem Mladší přípravka 25.-26.6.2022  

Tématem se zabývalo zastupitelstvo 
obce na dvou posledních zasedáních.  
Jedná se o zásadní věc, na jedné straně 
je nutno být solidární a šetřit, na straně 
druhé chceme zachovat podmínky pro 
sportování.  

Diskuze se týkala zejména nafukovací 
haly, zda ji vůbec instalovat. V minulé 
sezóně, z důvodu opatření proti covidu, 
se hala  vůbec nestavěla. V diskuzi byly 
dva názory:  

- nafukovačka je zbytečná investice, 
těch pár měsíců přes zimu mohou všich-
ni běhat venku nebo se vejdou do víceú-
čelové haly. 

-  když už tu halu máme, je škoda ji ne-
využít. Do tělocvičny se všichni neve-
jdou. Všechny nafukovací haly v okolí 

(Třebeš, DTJ,.. ) již fungují a dokonce i s 
topením. 

Je nutno říci, že můžeme ušetřit plyn 
tím, že nebudeme halu vytápět, ale neu-
šetříme elektřinu, protože ventilátor, 
který drží halu nafouknutou, běží 24 
hodin denně. Světla jsou LED, na svíce-
ní budou tedy náklady minimální.  

Závěr: přetlaková hala bude nainsta-
lována dne 13.11.2022. Bude provozo-

vána bez vytápění a současně bez 

navýšení úhrady za její využívání.  
Výše úhrady zůstane stejná jako dosud, 
tedy 400,- Kč/hod. 

V reakci na zvýšení cen energií bylo 
rozhodnuto o navýšení cen nájmů spor-
tovišť následovně:  

 
 

Ceník sportovišť od 12.9.2022 
Sportovní hala: 
• Palubovka   800,- Kč (dosud 600,-) 

• Malá tělocvična  300,- Kč (dosud 200,-) 

• Pingpong  100,- Kč (dosud 50,-) 

Víceúčelové hřiště a přetlaková hala: 
• Hřiště bez haly (v létě) 200,- Kč  
(beze změn, nespotřebovává energie)) 

• Přetlaková hala nevyhřívaná 400,- Kč  
stejně jako dosud, ale bez topení)  

Sleva 50% pro občany obce bude za-
chována. 

Připomínáme, že nájem sportoviště nel-
ze platit na hotovosti, s výjimkou uživate-
le, který si pronajímá sportoviště poprvé. 
Více info zde: https://www.vysoka-nad-
labem.cz/rezervacni-systém 

   Jiří Horák 

Režim sportovišť, aktualizace cen v reakci na nárůst cen energií 



Každoročně touto dobou uzavíráme 
smlouvu s vedením města Hradce Králo-
vé o zajištění dopravního spojení auto-
busy MHD. Do Vysoké zajíždí linky „18“ 
a „20“, v počtu 18 (19) spojů  ve všední 
den a 5 (6) spojů o víkendu. Tyto auto-
busy si musíme zaplatit, jinak by spoje 
končily na Podzámčí.  

Bohužel, meziroční nárůst cen je enorm-
ní. V roce 2020 jsme platili 19,50 Kč za 
kilometr, letos je to 40 korun a pro rok 

2023 máme stanovenou cenu 56 Kč 
za kilometr, což by znamenalo roční 
částku 3,1 milionu korun při zachová-
ní počtu spojů. 
Což o to, rádi bychom tyto peníze zapla-
tili, pokud by autobusy jezdily dostateč-
ně obsazené. Klidně bychom mohli při-
dat i další spoje a společně se radovat z 
ekologické dopravy. Avšak opak je prav-
dou. Podle posledních průzkumů, které 
dostáváme od Dopravního Podniku, 
klesly počty cestujících, v porovnání s 
rokem 2019 a 2016 (tedy s „dobou před-
covidovou“) o 12%. Naproti tomu cena 
za km stoupla o 187%! 
Na zastupitelstvu o tomto tématu jedná-
me opakovaně. Je důležité připomenout, 

že při správě obecních peněz musí za-
stupitelstvo postupovat s péčí řádného 
hospodáře, tedy musí efektivně nakládat 
se svěřenými penězi. Platit téměř prázd-
né autobusy může být hodnoceno jako 
plýtvání obecními prostředky. 

Jeden autobusový spoj na trase Pod-
zámčí - Vysoká a zpět nás stojí při-
bližně 600 korun, což při 260 pracov-
ních dnech činí cca 156 tisíc korun.  
Zastupitelstvo se rozhodlo, z důvodů 
uvedených výše, přikročit k následující-
mu kroku, který ušetří obci téměř 200 
tisíc korun ročně: 

1.  tyto dva spoje:  

- linku „18“ s odjezdem 18:57 hodin z 
Podzámčí (pracovní den) 

- linku „18“ s odjezdem 20:20 hodin z 
Podzámčí (pracovní den) 

  sloučit v jeden spoj, s odjez-
dem cca 19:30 hodin z Podzámčí.  

2. zrušit „18“ s odjezdem 08:17 
hodin z Podzámčí (sobota).  

3. linku „20“ s odjezdem ve 
13:30 z Podzámčí (pracovní den) posu-
nout o 15 - 20 minut, tedy aby měla od-
jezd cca 13:45 - 13:50 hodin.  

Důvodem sloučení dvou spojů v jeden a 
zrušení jednoho sobotního spoje je dlou-
hodobě malá vytíženost. Důvodem po-
sunu linky č. „20“ je to, že děti ho budou 
lépe stíhat a odebere se tím část cestují-
cích dalšímu spoji ve 14:09 hodin, který 
je velmi přetížený.  

Jednou z příčin malé vytíženosti může 
být i to, že obcí projíždějí regionální au-
tobusy trasy Pardubice - Hradec Králo-
vé, které mohou někomu vyhovovat více 
než linky MHD č. „18“ a „20“. Těchto 
„modrých“ autobusů jede celkem 15 ve 
všední den a 4 o víkendu. Výhodou je 
to, že je plně hradí Královéhradecký 
kraj, ovšem neplatí zde časové jízdenky 
a jedou jinou trasou.  

Je důležité říci, že podle našich informa-
cí dlouho připravované sjednocení odba-
vovacího systému by mělo proběhnout 
již v roce 2023. Tedy možná již v příštím 
roce budou časové  jízdenky (typicky 
dětská „lítačka“) platit i v regionálních 
autobusech.  

Omlouváme se všem občanům, kterých 
se dotkne uvedené zrušení či posun 
spojů a věříme, že pochopíte naše důvo-
dy.     Jiří Horák 

Autobusy MHD jsou stále dražší a méně používané, budeme rušit dva spoje 

Naše rozhledna má 9 let. To bylo nutno 
nejen připomenout, ale i oslavit. Oslava 
proběhla v sobotu 15. října, kde jinde 
než u rozhledny. Koně, staré velocipedy 
a motorky, kapela Bílé myši, občerstvení 

všeho druhu, pohoda. K vidění byly i  
návštěvní knihy a kroniky rozhledny, 
které s velkou pečlivostí vede oficiální 
kronikář rozhledny Jiří Jirásek (na 
fotografii první zleva). 

Jen to počasí nám mohlo přát o trochu 
víc…   Jiří Horák 

Ohlédnutí - oslava 9. výročí otevření rozhledny Milíř 
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zápis v návštěvní knize 



Vstup do nové sezóny byl ve znamení vítězství 
Rok se s rokem 
sešel a po úspěš-
ném vstupu našich 
svěřenců do školní-
ho roku jsme spo-
lečně odstartovali i 
basketbalovou se-

zónu prvními zápasy. Všemu předchá-
zela samozřejmě důkladná příprava. Tu 
jsme začali už v srpnu příměstskými 
kempy pro dorostence, žáky i nejmladší 
minižáky.  

Na začátku každé sezóny je vždy nutné 
si zopakovat atletické základy, driblink, 
přihrávky, střelbu a samozřejmě obranu. 
Důležité je ale i to, aby se tým semknul 
a trenérům se podařilo s hráči a hráčka-
mi stanovit si cíle na nadcházející sezó-
nu. Po příměstských kempech začaly 
jednotlivé kategorie už trénovat samo-
statně a připravovat se na první utkání. 

Úspěšný start prožil náš mužský „A“ 
tým, který hrál utkání v Brandýse nad 
Labem a v Litoměřicích. Obě utkání vy-
hrál hladce o 30 bodů a začal sezónu 

nejlépe, jak mohl. Tým pod 
novým trenérem Jakubem 
Uhreckým zvládl utkání i proti 
značně mladším a běhavějším 
hráčům. Sezónu úspěšně od-
startovali i naši dorostenci, kteří 
na tento rok vybojovali ligu 
U17, což je druhá nejvyšší sou-
těž v této kategorii. V sobotním 
utkání proti favoritům 
z Poděbrad houževnatě bojova-
li, ale na konci zápasu už ne-
stačily síly a bohužel prohráli 
rozdílem skoro 30 bodů. V neděli proti 
Brandýsu nad Labem jakoby nastoupil 
na hřiště jiný tým. Naši svěřenci bojovali 
a bránili se s neskutečným zápalem. 
Díky tomu se nám podařilo vyhrát první 
utkání této sezóny a odstartovat ji podle 
našich představ. 

Skvělý vstup do sezóny měli i naši hráči 
a hráčky v kategorii U14, kteří uvítali na 
domácí palubovce soupeře z Týniště 
nad Orlicí. Obě utkání byla 
plně v jejich režii. Soupeři 
nedali ani nadechnout a dva-
krát zvítězili o téměř 30 bodů. 
Podobný scénář měla i utkání 
našich nejmladších minižáků 
v kategorii U12. Ve sportovní 
hale ve Vysoké nad Labem si 
dvakrát poradili se soupeřem 
z Trutnova. Poctivá letní pří-
prava se vyplatila a na našich 
nejmladších svěřencích bylo 
vidět, kolik práce udělali za 

necelé dva měsíce. Skvělá parta nejen-
že vyhrála dva zápasy, ale všichni si to 
náramně užili a radost dětí byla krásnou 
třešničkou na dortu za velmi dobrým 
sportovním výkonem.  

Sezóna bude dlouhá a my doufáme, že 
ji nic nenaruší. I přesto, že jsme začali 
skvěle, jdeme do každého zápasu 
s pokorou, ale i s jasným cílem: užít si 
zábavu a zvítězit.   Pavel Pour 

Porada s trenéry Tomášem Mrázem a Michalem 
Částkem 

Jan Tuček při útoku na koš 

Obec Vysoká nad Labem má ve svém 
vlastnictví necelých 50 hektarů převážně 
borového lesa. V tomto období probíhá 
údržba lesa a kácení suchých nebo po-
škozených stromů.  
Dřevo z obecního lesa si mohou obča-
né obce objednat, pořadník je na 
obecním úřadě. Je plný možná na rok 
dopředu, takže si shánějte dřevo raději i 
jinde. 

Vzhledem k častým dotazům upozor-
ňujeme: 
• maximální množství, které lze objed-

nat, jsou 3 prostorové (rovnané) metry 
na číslo popisné a rok. Při odběru dlou-
hých klád (4 - 5m) lze objednat  
5 prm. 

• naprostá většina dřeva jsou borovice, 
výjimečně dub nebo modřín 

• termín dodávky nezaručíme, záleží jak 
na počasí, tak na množství jiné práce 
zaměstnanců obce 

• občan si může určit pouze délku polen, 
ne druh dřeva - záleží na tom, co se 
právě zpracovává 

• dřevo doporučujeme nechat alespoň 
rok vyschnout, než s ním budete topit
     Jiří Horák 

Velký zájem o obecní dřevo přesahuje naše možnosti 

Chystáme vánoční tvoření a hledáme nové 

„tvořilky“! Pokud má někdo zájem, může se 

zúčastnit pracovní schůzky dne 9.11.2022 v 18 

hodin v zasedací místnosti obecního úřadu. 

Přátelská rozlučka po utkání 



Dne 23. září 2022 vyšel na iDnes článek 
s názvem „K dálnici D11 povede nová 
spojka. Z hradeckého okruhu odkloní 
tisíce aut“. https://www.idnes.cz/hradec-
kralove/zpravy/dalnice-d11-moravske-predmesti-
mestsky-okruh-propojka.A220923_684787_hradec-
zpravy_kvi 

Z textu redaktora Tomáše Hejtmánka 
vybíráme: 
Největší hradecké sídliště je o krok blíž k 
důležité spojce, která ho propojí s dálni-
cemi D11 a D35. Do tří let chce Králové-
hradecký kraj připravit stavbu propojky 
Moravského Předměstí s výpadovkou na 
Pardubice. Platit ji má stát. 
Královéhradecký kraj se chystá vypsat 
soutěž na projektanta jižního propojení, 
které povede z Moravského Předměstí do 
Březhradu. To umožní odklonit z měst-
ského okruhu až tisíce vozidel, která 
dnes při jízdě na dálniční připojení u Opa-
tovic nad Labem musí projíždět kolem 
fakultní nemocnice. 
Kromě rychlejšího napojení na dálnice do 
Prahy a na Moravu usnadní také cesty 
mezi jižními částmi města. „Součástí již-
ního propojení bude i společná stezka 
pro chodce a cyklisty, která tak propojí 

připravovanou stezku pro chodce a cyk-
listy mezi Hradcem Králové a Vysokou 
nad Labem s připravovanou stezkou v 
Březhradské ulici, takže stavba jižního 
propojení nabídne nové přímější a rych-
lejší propojení jižních částí města i pro 
pěší a cyklisty,“ píše se v materiálu pro 
hradecké zastupitele, kteří na minulém 
zasedání odhlasovali milionový příspěvek 
kraji na projekční práce. Ty mají stát 12 
milionů korun. ... 
Trasu budoucí komunikace už před dvě-
ma lety stanovila vyhledávací studie. 
Chybí však v hradeckém územním plánu. 
Kraj šel proto opačnou cestou a připravil 
změnu zásad územního rozvoje, které 
jsou městským plánům nadřazené. 
„Jakmile bude tato změna schválená a 
platná, bude možné žádat o územní roz-
hodnutí. Nebude už potřeba čekat, až 
Hradec změní územní plán,“ vysvětluje 
hlavní městský architekt Petr Brůna. 
„Pokud vše půjde dobře, měli bychom mít 
stavební povolení i dokumentaci pro pro-
vedení stavby do tří let. Pak by se mělo 
začít stavět,“ říká Jiří Klemt z tiskového 
oddělení kraje.  

Součástí prací na propojce má být oprava 
silnice z Podzámčí do Vysoké nad La-
bem. Nová komunikace má začínat za 
odbočkou k čistírně odpadních vod, pře-
klene Labe a napojí se na sjezd z Raší-
novy třídy do obchodní zóny Tesco. Pro 
obyvatele Moravského Předměstí to bude 
také zkratka k oblíbenému Opatovickému 
písníku. 
Další tři roky se má pracovat na staveb-
ním povolení. Se zahájením stavby se 
počítá v roce 2028. 
K tomu lze dodat: už aby to bylo! Tato 
stavba by odklonila podstatnou část auto-
mobilů projíždějících naší obcí a přes 
železný most přes Labe, tedy snížil by se 
i hluk na mostě. A tolik diskutovaný prů-
jezd přes benzinku v Opatovicích (vč. 
značky „Zákaz odbočení vlevo“ - pokud si 
vzpomínáte, před několika lety jsme do-
sáhli soudního zrušení této nesmyslně 
umístěné značky…) by opět sloužil větši-
nou pro místní dopravu, ne pro tranzit.  
Můžeme jen doufat, že tato akce nebude 
mít stejný osud jako křižovatka u Milety, o 
které se mluví již minimálně 20 let a která 
stále nestojí.       Jiří Horák 

Co se děje v okolí -  příprava nového propojení staré silnice na „Hradubickou“ přes Labe  

recyklační dvůr 
Polabí a.s. 

nový kruhový 
objezd 

nová silnice přes pole 
s novým mostem 

nové napojení na 
I/37 „hradubická“ 

současná zatáčka 
„ve mlejnku“ 

Co se děje v okolí - v Čeperce bylo referendum, spalovnu ZEVO Opatovice občané nechtějí 

Převzato z https://arnika.org/ 
„Spolu s komunálními volbami se na konci 
září v Čeperce na Pardubicku odehrálo 
také referendum o spalovně komunálních 
odpadů v Opatovicích nad Labem. Tu zde 
plánují postavit Elektrárny Opatovice 
(EOP), spadající pod Energetický a prů-
myslový holding Daniela Křetínského. 
V referendu místní obyvatelé odpovídali 
na otázku, zda souhlasí s umístěním spa-
lovny odpadů v katastrálním území obce. 
Spalovna by totiž měla částečně zasaho-
vat i do něj. Volební účast činila 57,9 % a 
záporně se vyjádřilo 59 % (299) lidí, 
kteří se hlasování zúčastnili.   
Na základě výsledků referenda nyní vede-
ní Čeperky připravuje změnu územního 
plánu a chystá se k záměru podat nesou-

hlasné stanovisko v rámci právě probíhají-
cího procesu posuzování vlivů na životní 
prostředí (EIA). 
Referendum o spalovně se v přilehlých 
obcích nekonalo poprvé. Došlo k tomu už 
v roce 2006, kdy se přímo v Opatovicích 
nad Labem rozhodovalo o postoji obce k 
témuž záměru. Také zde tehdy místní 
obyvatelé spalovnu odmítli a na základě 
výsledku referenda byl rovněž změněn 
územní plán Opatovic. Referendum je 
stále platné. 
Zatímco před šestnácti lety se mluvilo o 
kapacitě spalovny kolem 100 000 tun ko-
munálního odpadu za rok, nyní by měla 
být ještě o 50 000 tun odpadu větší. Kapa-
cita spaloven, které již stojí nebo mají 
povolení z procesu EIA, je přitom už dnes 

o 11 % větší, než je množství odpadů, 
které bude podle zákona možné v roce 
2035 v těchto zařízeních likvidovat. Spa-
lovna v Opatovicích by tedy z hlediska 
kapacita jednoznačně byla jednou z těch 
nadbytečných. 
Ministerstvo životního prostředí navíc v 
rámci nové odpadové legislativy změnilo 
podmínky pro dovoz odpadů do místních 
spaloven ze zahraničí. V případě příliš 
velkého počtu nově postavených spaloven 
to může znamenat, že některé místní spa-
lovny budou v budoucnu pro svůj provoz 
potřebovat odpad nejen z Česka, ale i z 
okolních zemí. Se vznikem ještě většího 
množství toxických zbytků po spalování 
odpadů a s otázkou, jak s nimi naložit, se 
však budeme muset potýkat my sami.“ 

Zpravodaj je vytištěn nákladem obce Vysoká nad Labem a je zdarma distribuován do schránek občanů. K dispozici je  
rovněž na webových stranách obce: http://www.vysoka-nad-labem.cz. Vychází několikrát do roka dle potřeby. 

Fotografie zveřejňované v tomto zpravodaji jsou reportážního charakteru a nejsou v rozporu s  
Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 o ochraně osobních údajů („GDPR"). 

Vysocký Zpravodaj je zapsán do evidence periodického tisku Ministerstva kultury ČR pod evidenčním číslem MK ČR E 22595 


